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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 21 stillet af Folketingets Miljø- og Planlægningsud-
valg 

Spørgsmål 21
Vil ministeren oplyse, om ministeren er bekendt med, hvor mange tilladelser, der er givet, som kan have 

indebåret en mer belastning med kvælstof af kvælstoffølsomme naturtyper i habitatområder?

Svar
Jeg har forelagt spørgsmålet for Skov- og Naturstyrelsen. Styrelsen har forelagt mig følgende, hvortil jeg 

kan henholde mig:

”Styrelsen har i forbindelse med svaret på spørgsmål 8, MPU alm. del oplyst, at den ikke er bekendt med 

samlede oversigter over kommunale tilladelser, og styrelsen er derfor heller ikke bekendt med indholdet 

af disse tilladelser.

Det bør i denne sammenhæng nævnes, at habitatdirektivets bestemmelser om konsekvensvurdering og 
dermed reglerne for behandling af sager, der kan påvirke et fuglebeskyttelsesområde eller et habitatom-

råde negativt, har været gældende siden juni 1994, Bekendtgørelse om afgrænsning og administration af 

internationale naturbeskyttelsesområder (revideret flere gange). Det fremgår heraf, at planer efter planlo-

ven ikke kan vedtages og tilladelser, dispensationer mm efter en række af Miljøministeriets love ikke kan 

gives, hvis planen eller tilladelsen kan medføre forringelse af områdets naturtyper eller levesteder for ar-
terne, eller kan medføre forstyrrelser med betydelige konsekvenser for de arter, området er udpeget for.”
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